
MIESTNE ZASTUPITEĽSTVO MESTSKEJ ČASTI KOŠICE – BARCA 

 

Z Á P I S N I C A 

 

zo 4. zasadnutia miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice – Barca  

konaného dňa 19.06.2019 a 26.06.2019 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

1. Otvorenie 

a) Schválenie programu rokovania 

b) Voľba návrhovej komisie 

c) Určenie overovateľov zápisnice 

Zasadnutie otvoril a viedol p. František Krištof, starosta mestskej časti Košice – Barca.  

Ospravedlnil sa Mgr. Igor Sidor, Phd, MBA 

Pracovné predsedníctvo pracovalo v zložení p. František Krištof, p. Marek Rusnák, JUDr. Mária 

Želinská a PhDr. Mária Kmecová. 

Za zapisovateľku bola menovaná Lucia Brečková. 

Za skrutátora bola navrhnutý a schválený Maroš Kuruc. 

Za overovateľov zápisnice boli navrhnutí a schválení Monika Sedláková a Marián Kačmár. 

Návrhová komisia pracovala v zložení Ing. Daniel Antal a Marek Rusnák.       

Starosta, František Krištof, informoval o predloženom programe rokovania a vyzval poslancov na jeho 

schválenie a prípadné doplnenie.  

Poslanec Pracko navrhol vypustiť z rokovanie bod 10, 11, a 13 z dôvodu, že tento materiál nebol 

prerokovaný na finančnej komisii, chýba tam transparentnosť, slabá verejná kontrola, materiál nebol 

zverejnený na web stránke. 

Starosta uviedol, že materiál bol prerokovaný na predchádzajúcich MZ. 

poslanec Ing. Antal uviedol, že je potrebné aby materiál, ktorý bude prerokovaný na MZ bol 

prerokovaný aj na príslušných komisiách. 

Pani kontrolórka doplnila, že podľa zákona o majetku obci má byť bod č. 10 zverejnený na stránke 

MČ, kde obec zverejní zámer nájmu alebo predaja. 

Prednostka uviedla, že bod č. 13. bol prerokovaný aj na predchádzajúcom MZ. 

Poslanec Kačmár sa informoval ktoré body boli zverejnené 

Starosta uviedol, že bod prenájom časti parcely pod parkovisko bol prerokovaný v predchádzajúcom 

MZ, bod č. 11 – požiadavka Základnej školy nebol prerokovaný a do zasadnutia MZ nebola možná 

lehota na zverejnenie, preto že požiadavka bola doručená len minulý týždeň, v tomto bode sa nejedná 



o rokovanie o zmluve ide len uvedenie požiadavky. Vypustením bodu č. 10 bude  prerušené stavebné 

konanie.  

Pani kontrolórka uviedla, že bod č. 10 bol už prerokovaný, bol zverejnený keďže sa o ňom jednalo 

a môže sa o ňom rokovať. 

Hlasovanie o vypustení bodu 10 – 3 za, 1 proti, 2 sa zdržali 

Hlasovanie o vypustení bodu 11 – 4 za, 2 proti  

Hlasovanie o vypustení bodu 13 – 4 za, 2 sa zdržali 

Bod č. 11 a č. 13 bol vypustený z rokovania. 

 

2, Dopyty, návrhy, podnety a požiadavky občanov 

  

Ing. Štefánik – poďakoval  sa za dočasnú úpravu komunikácie Zichyho  - Janitorová, informoval sa o 

tom aký je ďalší postup pri spolufinancovaní a vybudovaní komunikácie 

Starosta uviedol, že má ponuky od bánk ohľadom úverového krytia, výška úveru závisí aj od 

súčinnosti mesta. pán Štefánik chcel nazrieť do ponúk od bánk. Starosta uviedol, že ponuky budú 

zverejnené vtedy, keď to bude aktuálne 

Ing. Antal požiadal aby poslancom boli poslané ponuky z bánk. 

Starosta uviedol, že má ponuku od Prima banky a Slovenskej sporiteľne. Bol na rokovaní s mestom u 

Mgr. Gurbaľovej  a prerokovali možnosti spolufinancovania ulíc. V júli bude kontrolný deň s 

primátorom a námestníčkou priamo na MÚ. 

Ing. Kovařík – požiadal o vyčistenie Gavlovičovej ulice a úpravu Titanovej ulice, ktorá je dlhodobo v 

nevyhovujúcom stave  

Starosta uviedol, že hranica MČ je posunutá a uvedená ulica patrí do katastra MČ Barca, požiadal VSS 

a.s., Novekon a Mesto Košice k riešeniu majetkoprávneho vzťahu s návrhom na spoločné rokovanie, 

Jednou alternatívou je riešiť to zápočtom záväzkov, ktoré majú predmetné firmy voči Mestu Košice. 

Je to problematika na riešenie na úrovni mesta nie MČ. Projekt na komunikáciu je vyhotovený a bolo 

aj stavebné povolenie. Toto povolenie stratilo právoplatnosť lebo bolo na spoločnosť VSS a.s.  Pokiaľ 

nie je doriešený majatkoprávny stav nie je možné riešiť túto problematiku. Na komunikácii Titánová a 

Niklová boli robené opravy kanalizácie. 

Ing. Kovařík uviedol, že časť cesty bola vyasfaltovaná ale Špeciálny stavebný úrad to pri kontrole 

vyhodnotil ako čiernu stavbu a asfalt má byť odstránený 

Ing. Horrocks uviedla, že Gavlovičová ulica je stále zarastená burinou, že na ulici Titánovej je 

plánovaná ďalšia výstavba. Uviedla, že nie je úplne v poriadku, že sa plánuje výstavba Zichyho 

komunikácie a tá je spevnená  ale Niklová ulica je v pôvodnom stave. 

Ing. Sedlák uviedol, že tento týždeň kataster urobil zápis aby táto časť prešla pod kataster Barce a 

potom bude možné konať v tejto veci. Vchod na ulicu nie je vyhovujúci, ťažko tam prejde sanitka aj 

hasičské auto.  



Starosta uviedol, že na tento vchod boli umiestnené panely a asfalt ale bolo podané na jeho osobu 

trestné oznámenie že zasahuje do cudzieho majetku tak to musel dať odstrániť. Pozemky stavebné boli 

kúpené spoločnosťou Ware s.r.o. od VSS, časť komunikácie patrí VSS a Novekonu, pričom  bolo to 

územie mesta – MČ Košice – JUH. Barca je jediná MČ ktorej sa podarilo zmeniť hranice MČ v tejto 

lokalite. 

Ing. Varga  sa informoval či MČ má právne služby, vystúpil vo veci rušenia nočného kľudu 

vrtuľníkmi, vo veci cyklochodníka, umiestnenia dopravných značiek na uliciach Fándlyho,  

Radlinského, Gavlovičová, umiestnenia fotopascí, trafostanice VSD, územným plánom “za ihriskom”  

a zrušenia VZN č. 39/1998 

Starosta uviedol, že MČ  nemá právnika lebo by bolo potrebné prijať zamestnanca čo znamená aj 

finančné výdavky, uviedol, že na minulom MZ informoval o prijatých opatreniach zo strany 

príslušných inštitúcií vo veci odstránenia hluku vrtuľníkov . Ak dôjde k výraznému porušeniu v 

hlučnosti je potrebné oznámiť deň a čas a vyvodia sa dôsledky. Obmedzenie dopravy na uliciach 

súvisí s prekopávkami pre optický kábel a na Radlinského aj s prípojkami nových sieti. K zrušeniu 

VZN uviedol, že písomne požiadal o zrušenie tohto VZN ale bolo mu vysvetlené, že toto VZN sa 

netýka lokalít v rámci územného plánu, trafostanicu musí riešiť investor. 

Návrhová komisia – návrh na uznesenie 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca berie na vedomie dopyty, návrhy 

a požiadavky občanov.  – jednomyseľne prijaté 

 

3. Kontrola uznesení 

Bez rozpravy 

 

Návrhová komisia – návrh na uznesenie 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca berie na vedomie informáciu o kontrole 

uznesení z 3. zasadnutia miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice – Barca konaného dňa 

27.02.2019 -  jednomyseľne prijaté 

 

 

4. Správa starostu o činnosti od posledného MZ 

Starosta bližšie uviedol body ktoré boli v materiáloch. 

- stretnutie s riaditeľom NDS vo veci riešenia úprav na ulici Osloboditeľov – úpravy sú dohodnuté 

budú zrealizované v lete. 



- upresnenie dokumentácie na parkovisko na Nám. ml. poľnohospodárov – upraví záber 

parkoviska, parkovisko bude len po farskú budovu, zníži sa počet parkovacích miest na 29, cena 

za prenájom bude 2 Eur/rok 

- kolaudačné konanie parkovisko pri Základnej škole – na rokovaní sa dohodli riaditeľ školy a Ing. 

Kardoš, že sa stretnú projektanti a doriešia parkovisko, momentálne rozdiel je 30 cm medzi 

parkoviskom a komunikáciou, cena za vyhotovenia komunikácie od cesty po koniec parkoviska  

spoločnosťou Eurovia je 4 478 Eur, je to cena za nadjazd od cesty, suma bola predložená 

riaditeľovi školy aj spoločnosti YESS SPORTCENTRUM, pokiaľ nebude cesta, stavba nebude 

skolaudovaná 

- kolaudácia Svetlá Pusta – museli sa doriešiť majetkoprávne vzťahy, zapojenie bude možné po 

právoplatnosti kolaudácie, obyvatelia sa budú hlásiť priamo cez VVS a.s. 

- vodovod – kanál – Berzeviczyho – bola dohodnutá predbežná spolupráca s VVS a.s. 

Poslanec Pracko uviedol, že je potrebné stretnúť sa s obyvateľmi Berzeviczyho ulice.   

 

návrhová komisia – návrh na uznesenie 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca berie na vedomie správu starostu o činnosti od 

posledného MZ - jednomyseľne prijaté  

 

5. Informácia predsedov komisií o činnosti 

Poslanec Kačmár - stavebná komisia – rokovalo sa o Europark a zmenu územného plánu na 

Borodáčovej a Fándlyho  

Poslanec Pracko sa informoval o zmene stavebného zákona 

Starosta uviedol, že momentálne sa stavebný zákon rozdelí na dve časti – územné plánovanie 

a v druhom zákone ZMOS trvá na ponechaní stavebných úradov na úrovni samosprávy, špeciálne 

stavby má riešiť štátna správa. Stavebný zákon bol stiahnutý z rokovania parlamentu, jeho schválenie 

bude asi až po voľbách. 

Poslanec Pracko sa informoval či sa bude riešiť aj mesto Košice 

Starosta uviedol, že Košice budú riešené v rámci 4 úradov s tým boli by tam pracovníci a stavebné 

povolenia by podpisoval príslušný starosta   

Monika Sedláková – sociálna, kultúrna a športová komisia – stretli sa za účelom organizácie 

Seniorskej olympiády, konala sa dnes, bola úspešne zvládnutá 

Marek Rusnák - finančná komisia – riešil sa záverečný účet 2018, riešila sa možnosť vysporiadania  

ulice Radlinského 

Poslanec Ing. Antal - komisia na ochranu verejného záujmu – komisia riešila odovzdanie oznámení 

funkcií, zamestnaní  a činnosti a majetkových pomerov kde bolo treba priložiť aj potvrdenie 



o podanom daňovom priznaní, všetci odovzdali oznámenie o funkciách, dvaja neodovzdali potvrdenie 

o podanom daňovom priznaní, čaká sa na dodanie potvrdení a potom bude zasadať komisia znova 

 

Návrhová komisia – návrh na uznesenie 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca berie  na  vedomie  informáciu predsedov 

komisií o činnosti – jednomyseľne prijaté 

 

6.  Správa hlavného kontrolóra o činnosti 

Pani kontrolórka uviedla, že vypracovala analýzu ulice Radlinského, ulica nie je majetkoprávne 

vysporiadaná, má 47 podielových vlastníkov, prvým krokom bude článok v Barčianskom súčasníku, 

potom ona vypracuje darovacie zmluvy, MČ zaplatí správny poplatok a vyzvú sa občania na 

majetkovo – právne vysporiadanie. 

Vykonala kontrolu personálnej a mzdovej agendy zamestnancov MČ, záznam bol prerokovaný so 

starostom a prednostkou, doposiaľ opatrenia neboli predložené ale plynie tam lehota, do plánu práce si 

dala vypracovanie organizačného poriadku, k pracovnému poriadku dala pripomienky, má sa k tomu 

vyjadriť prednostka. Uviedla, že povinnosťou zamestnanca je byť na pracovisku v začiatku 

pracovného času. Starosta má právo upraviť pracovný čas. Táto písomná úprava má byť v osobnom 

spise. Odporúča prepracovať poriadok odmeňovania, kolektívna zmluva je aktualizovaná. Upozornila 

na zákon o finančnej kontrole. Nemôže sa stať, že by neboli v rozpočte narozpočtované fin. 

prostriedky keď starosta chce upraviť mzdy. Na návrhu musí byť urobená základná finančná kontrola.  

Starosta uviedol, že finančná kontrole bude upresnená podľa konzultácie s pani kontrolórkou.  

Poslanec Pracko by bol rád keby bol aktualizovaný poriadok odmeňovania a organizačná štruktúra.  

Poslanec Kuruc uviedol, že by bolo vhodné súbežné kosenie traktorom s malými kosačkami. 

Prednostka uviedla, že stále je plánované súbežné kosenie ale pri takom počte technických 

pracovníkov to nie je možné niekedy zvládnuť. Pracovníci pracujú na cintoríne, pri kultúrnom dome, 

pri odnášaní odpadu. Veľa vecí je robených svojpomocne.  

Poslanec Ing. Antal sa informoval o termíne podania opatrení na podnety z vykonanej kontroly. 

Pani kontrolórka uviedla, že dnes končí termín. Stačí keď opatrenia budú v pondelok. Informovať 

o opatreniach bude na budúcom MZ. 

 

Návrhová komisia – návrh na uznesenie 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca berie na vedomie správu o výsledku kontroly 

personálnej a mzdovej agendy na Miestnom úrade Košice – Barca a analýzu majetkovo – právneho 

vysporiadania ulice Radlinského - jednomyseľne prijaté. 

 

 



7. Plán kontrolnej činnosti na 2. polrok 

Návrh plánu kontrolnej činnosti je v písomnej podobe.  

Poslanec Pracko požiadal o informáciu o opatreniach z vykonaných kontrol na  budúce MZ.   

 

Návrhová komisia – návrh na uznesenie 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca schvaľuje plán kontrolnej činnosti hlavnej 

kontrolórky na II. polrok 2019  – jednomyseľne prijaté. 

 

8. Záverečný účet za rok 2018 vrátane povinných príloh a stanovísk 

Starosta uviedol, že oproti predchádzajúcim rokom boli vznesené občanmi pripomienky 

k záverečnému účtu. Boli k tomu zaujaté oficiálne stanoviská v rámci prípravného materiálu. 

Pani kontrolórka uviedla stanovisko podala v písomnej podobe, konštatuje súlad so všeobecnými 

záväznými predpismi, dodržanie informačnej povinnosti, stanovisko audítorky je kladné, záverečný 

účet je metodicky správny, prebytok hospodárenia odporúča do rezervného fondu, najväčšou 

investíciou bola rekonštrukcia kultúrneho domu, MČ  je zaťažená na 7%, dotácie sú v poriadku, 

odporúča schváliť celoročné hospodárenie 2018 bez výhrad.  

Poslanec Pracko uviedol, že kriticky vníma zmenu položiek pri schvaľovaní rozpočtu vo februári. 

Nepáčia sa mu rozpočtové opatrenia ktoré boli vykonané v decembri starostom. Požiadal kontrolórku 

aby požiadala Ministerstvo financií a Najvyšší kontrolný úrad aby sa vyjadrili či sú tieto rozpočtové 

opatrenia metodicky správne. Po ich stanovisku by sme prijali uznesenie, ktoré by bolo v súlade so 

zákonom.  

Pani kontrolórka uviedla, že sa bola s ňou poradiť pracovníčka ekonomického referátu, lebo uznesenie 

s opatreniami je formulované nejednoznačne, čí starosta môže urobiť presuny len do výšky 2 000 Eur 

ročne alebo denne. Stanovisko kontrolórky bolo, že denne.   

Starosta uviedol, že rozpočtové opatrenia boli kvôli tomu, že ako starosta pokračoval ďalej všetka 

rezerva financií, ktorá súvisela s odchodom použil v rámci opatrení na činnosti ktoré boli uvedené 

v rozpočte v rámci potrieb mestskej časti.  

Poslanec Rusnák uviedol, že finančná komisia odporúča schváliť záverečný účet za rok 2018 

a k pripomienke k rozpočtovým opatreniam uviedol, že komunikoval s pani kontrolórkou ohľadom 

výkladu. Je to nejednoznačne definované uznesenie. Návrh by bol uznesenie zrušiť a prijať nové 

uznesenie s konkrétnym textom.    

 

Návrhová komisia – návrh na uznesenie 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca  



a, berie na vedomie stanovisko hlavnej kontrolórky k záverečnému účtu za rok 2018 – jednomyseľne 

prijaté 

b, berie na vedomie správu nezávislého audítora o vykonanom audite za rok 2018 -  jednomyseľne 

prijaté 

c, schvaľuje záverečný účet mestskej časti Košice – Barca za rok 2018 a celoročné hospodárenie bez  

výhrad – uznesenie neprijate -   za hlasovali – 3 poslanci 

                                               proti hlasovali – 2 poslanci 

                                                        zdržal sa – 1 poslanec 

Poslanec Kačmár dal procedurálny návrh na prerušenie rokovania v bode 8 z dôvodu patovej situácie 

pri hlasovaní. 

Poslanci hlasovali za prerušenie rokovania a všetci boli za.  

Starosta prerušil rokovanie.    

Rokovanie pokračuje 26.06.2019 

Bod 8 bude prerokovaný na nasledujúcom MZ ako samostatný bod.  

Rokovanie pokračuje bodom 9. – plán zasadnutí na 2. polrok 2019 

 

9. Plán zasadnutí na 2. polrok 2019 

 

Materiál predložený v písomnej podobe. Bez rozpravy. 

 

Návrhová komisia – návrh na uznesenie  

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca berie na vedomie plán zasadnutí na II. polrok 

2019 – jednomyseľne prijaté. 

 

10. Návrh prenájmu časti parcely pod parkovisko – Námestie ml. poľnohospodárov 

Poslanec Rusnák uviedol, že finančná komisia odporúča podmienky prenájmu zmluvy pre 

Reformovanú kresťanskú cirkev.  

Poslanec Pracko uviedol, že je škoda, že sme prišli o parkovisko spred bývalého Barpeku ale cena za 

prenájom je výhodná. 

Poslanec Kačmár súhlasí s prenájmom pozemku.    

 

Návrhová komisia – návrh na uznesenie  

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca súhlasí s podmienkami nájomnej zmluvy pre 

reformovanú kresťanskú cirkev, cirkevný zbor Košice – Barca -  jednomyseľne prijaté. 

 



11. Ekocharita  

Starosta uviedol, že zástupcovia tejto spoločnosti ponúkajú zberné automaty na šatstvo.  

Poslanec Kačmár nesúhlasí s umiestnením automatov z dôvodu vytvárania neporiadku v okolí týchto 

automatov.    

Poslanec Kačmár uviedol, že je lepšie urobiť raz ročne zbierku šatstva a odovzdať ju charite. 

 

Návrhová komisia – návrh na uznesenie 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca berie na vedomie informáciu o Ekocharite – 

jednomyseľne prijaté. 

 

12. Informácia z 30. snemu ZMOS 

Bez rozpravy 

 

Návrhová komisia – návrh na uznesenie 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca berie na vedomie informáciu z 30. snemu 

ZMOS –  jednomyseľne prijaté 

 

13. Dopyty a  interpelácie poslancov 

 

Poslanci diskutovali ohľadom umiestnenia optickej siete v Barci.  

Poslanec Kačmár uviedol, že prvotne sa dokončia výkopové práce a potom sa bude pracovať na 

vzdušnom vedení.  

Poslankyňa Sedláková sa informovala o kosení na cintoríne a o umiestnení dopravnej značky na ulici 

Tešedíkova – Pokojná – starosta uviedol, že sa bude kosiť zajtra,  k značke hlavná cesta uviedol, že to 

bola požiadavka občanov. 

Poslanec Kuruc uviedol, že prekopávky na Svetlej pustej sadli, že pri sčítaní ľudu bude potrebné 

zrátať aj rómov ktorí majú príbytky v ochrannom pásme pri železniciach - starosta uviedol, že 

prekopávky prejde a že rómov nebude treba sčítavať, policajti to zmapovali, Rómovia ktorí sa tam 

zdržiavajú majú trvalý pobyt v MČ Krásna. 

Poslanec Pracko upozornil, že v blízkosti MČ sú dve skládky z ktorých je vysoká prašnosť – 

opatrením by bolo vysadenie stromov, podotkol, že treba myslieť na vpuste na uliciach, či by nebolo 

možné objednať cez úrad zdravotníctva meranie hluku aby sme mali argument pre obyvateľov, 

informoval sa kedy bude čistenie v lokalite Čapaš ukončené. 

Starosta uviedol, že preverí situáciu. 

Starosta uviedol, že Čapaš nie je dokončený, nedopustí  sa aby znova zarástol. 



Poslanec Ing. Antal sa informoval v akom stave je dostavba telocvične pri Základnej škole – Ing 

Kardoš starostovi oznámil, že do konca roka. 

Poslanec Ing Antal sa informoval, že  kedy by Janočko aréna mala byť spustená, starosta oznámil, že 

podľa jeho informácii v mesiaci júl 

Poslanec Rusnák uviedol, že finančná komisia odporúča vyvolať stretnutie Základnej školy a Yess 

sport centra ohľadom altánku. 

Poslanec Kačmár požiadal o výrub stromu na Turnianskej ulici, ktorý je napadnutý imelom. 

 

14. Rôzne 

Starosta uviedol, že má ponuku od spoločnosti ktorá robí mapy Volovských vrchov. Je tam možné 

umiestniť prezentáciu MČ. Cena je 300 Eur bez DPH. Poslanci nemajú záujem. 

Poslanec Rusnák uviedol, že dostal mail od pána Štefánika za účelom stretnutia ohľadom financovania 

výstavby komunikácie Zichyho. 

 

 

 

Zapísala: Brečková Lucia 

V Košiciach – Barci, 03.09.2019 

 

 

 

.................................................                                              ......................................... 

           PhDr. Mária Kmecová                                                         František Krištof 

               prednostka MÚ                                                                     starosta 

 

 

 

 

 .............................................                                               ........................................ 

           Monika Sedláková                                                               Marián Kačmár 

        overovateľ zápisnice              overovateľ  zápisnice 


